
Szarvas és Vidéke
Ára:
75 Ft

2002. szeptember 26. ÖNKORMÁNYZATI HETILAP XVII. évfolyam 39. szám

Tartalom
2. oldal

Kitekintõ...
Csak a zene van...

3. oldal
A polgármester hírei...
Választási tudnivalók...

4. oldal
Kék hírek...
Boldog emberek...

5. oldal
A téli közlekedés veszé-
lyei az utakon...

6. oldal
Választás 2002

7. oldal
Választás 2002

8. oldal
Horószkóp...
Gyerünk a moziba...

9. oldal
Elõször vesztett a KOTE...
"Bütyök" 70 éves...

10. oldal
Hogy láthassuk hol
élünk...
Ismerjük meg értékein-
ket...

Az Ótemplom megtelt szep-
tember 19-én, Kossuth születé-
sének 200. évfordulóján, s az
emlékezõket � köztük Babák
Mihály és Földesi Zoltán ország-
gyûlési képviselõket � Kossuth-

 Kossuth emlékezete
Szarvas városa is lerótta kegyeletét Kossuth Lajos emléke
elõtt, a Tessedik Sámuel Fõiskola Pedagógiai Kara által
rendezett emléküléssel.

nótákkal fogadta a fõiskola nõi
kara, majd szavakkal üdvözölte
Szakács Mihályné dr. fõigazgató.
A plenáris ülésen dr. Csorba Csa-
ba a reformer Kossuthról tartott
elõadást, dr. Szõke Domokos a

Horthy-rendszer Kossuth képét
rajzolta meg, míg Lázár Zsolt
Kossuth és az egyházak kapcso-
latáról tartott elõadást. A templo-
mi tanácskozást követõen szek-
cióülésekben folytatódott a kü-
lönbözõ Kossuth-képek, illetve
a Kossuth-hoz kapcsolódó té-
mák kifejtése. A három szekció-
ban összesen huszonhárom elõ-
adás hangzott el dr. Demeter
László �Kossuth kultusz Szarva-
son� c. eszmefuttatásától Lo-
novics László elõadásáig, ami
�Az 1848-49-es forradalom és
szabadságharc szimbóluma a
Kossuth címer� címet viselte. A
számos, tudományos igényû
gondolatindító elõadás mellett
a Kossuth Lajos Emlékülés alkal-
mával a TSF Pedagógiai Kará-
nak emeletén a Görgényi Ta-
más rendezte �Nemzeti nagy-
jaink portréi� c. kiállítás ve-
zette a résztvevõket a politikus-
államférfi emlékezetének meg-
idézésében.

T. L.

Köszöntõ
Az önkormányzatok napján õszinte tisztelettel kö-
szöntöm a város intézményeiben, az önkormányzat
hivatalaiban felelõs munkájukat végzõ munkatársa-
inkat, a választói akaratot megtestesítõ és képvise-
lõ választott testületekben közéleti munkájukat vég-
zõ társaimat. Az önkormányzatiság a demokrácia
egyik nagyon fontos tartópillére, mûködése, kitelje-
sedése mindõnk érdeke és felelõssége, hisz ezzel az
itt élõket szolgáljuk.
Kívánok minden érintettnek további felelõsségteljes
munkájukhoz sikeres szolgálatot.

Földesi Zoltán
országgyûlési képviselõ

Az MSZP polgármesterjelöltje

�Szegény ez a mi vidékünk,
de az itt élõk lelkesedése, szor-
galma és kitartása példa értékû
lehet mások számára is� � mond-
ta Babák Mihály polgármester,
aki házigazdaként üdvözölte a
bizottság tagjait, valamint az
ülésen megjelent megyei és vá-
rosi vizügyi, mûszaki környe-
zetgazdálkodási szakembereket.

Nadabán János, a Körösvi-
déki Környezetvédelmi Felügye-
lõség elnöke szólt arról, hogy
megyénkben nagy gondot jelent
a az ivóvíz minõsége. A víz ar-
zéntartalma igen magas, s ez
várhatóan problémákat okoz
majd az Európai Unió-s csatla-
kozáskor, hiszen az uniós nor-
mák jóval alacsonyabb arzéntar-
talmat engednek meg. Mint mon-
dotta, a kérdést a megye önerõ-
bõl megoldani nem tudja, ezért
szükség van központi támoga-
tásra. A szennyvíztisztítással
kapcsolatos problémákról szól-
va elmondta, hogy Szarvason
átfogó rendezést kell megvalósí-

Kihelyezett ülés
Szarvason, a Polgármesteri Hivatalban tartotta kihelyezett
ülését szeptember 25-én délután az Országgyûlés Környe-
zetvédelmi Bizottsága. A Turi Kovács Béla elnökletével ta-
nácskozó bizottság két napirendet tárgyalt. Egyrészt �  az
ülésen megjelent Békés megyei szakemberek segítségével
� tájékozódtak azokról a környezetvédelmi problémákról,
melyek a térségben jelentkeznek, másrészt megismerked-
hettek a Körös-Maros Nemzeti Park tevékenységével.

tani, mivel a szennyvíztisztító
telep egyrészt közel van a lakott
területekhez, másrészt közis-
merten gyakoriak a �bûzproblé-
mák�.

Bak Sándor, a Körös-Vidéki
Vízügyi Igazgatóság vezetõje ki-
emelte annak fontosságát, hogy
a megyében a holtág-rekonst-
rukciós program a jövõben is
folytatódjék, s ehhez kérte a bi-
zottság támogatását. A probléma
nagyságának érzékeltetésére el-
mondta, hogy Békés megyében
33, öt hektárnál nagyobb terüle-
tû holtág van.

Bak Sándor elõadását követõ-
en helyi szakemberek tartottak
tájékoztatót a bizottság tagjai
részére azokról a környezetvé-
delmi feladatokról, melyek vá-
rosunkban megoldásra várnak,
végül pedig Tirják László, a Kö-
rös-Maros Nemzeti Park igazga-
tója ismertette meg a hallgatósá-
got a nemzeti park tevékenysé-
gével.

L.J.

Nagy vita elõzte meg a képvi-
selõtestület egy korábbi ülésén
azt a döntést, amelynek �gyõzte-
se� végülis a város zöldpázsiti
része lett. Nem a Kacsa-tónál,
hanem itt kezdték el építeni azt
a szilárd burkolatú sportpályát,
aminek mára elkészült az elsõ
üteme. Kedden volt a mûszaki
átadás, ahol Janurik György a
Városterv Kft. ügyvezetõje is-
mertette a jelenlegi állapotot és
vázolta a további teendõket. El-
mondta: a KOMÉP Kft. kivitele-
zésében most egy 250 négyzet-
méteres pálya készült el 1,5 mil-
lió forintért. A sár tehát már
nem akadálya a sportolásnak. A
pálya méretét a következõ ütem-
ben 800 négyzetméteresre, egy
kézilabda pálya méretûre növe-
lik. Ezután, a beruházás harma-
dik ütemében kap még az esõs
idõben ebben a formájában
eléggé csúszós pálya egy 2 centi-
méter vastag aszfaltborítást.

A sár már nem akadály
Beszámolt az ügyvezetõ ar-

ról, hogy folyamatban van az a
pályázat is, melybõl a Kacsa-tó
környét lehet majd sportolásra
alkalmasabbá tenni. Ott is épül-
het egy bitumenes kézilabda pá-
lya, mellé pedig egy homokos
röplabdapályát terveznek és
egy fajátékokkal felszerelt gye-
rek játszóhelyet.

Tervezik a városi strand rend-
betételét is. Kicserélnék a móló-
kat, a vízhez közelebb helyez-
nék el, hogy könnyítsék a
vízreszállást. A büfét egy olyan
közösségi házzá szeretnék alakí-
tani, melynek alsó szintjén ma-
radna továbbra is büfé, viszont
a felsõ szintjén helyet kapna egy
társalgó, ami a baráti közössé-
gek együttlétének lehetne szín-
tere. A 13,5 millós költésgûre
tervezett beruházás fontos ele-
me a WC-k és az öltözõk felújítá-
sa is.

K.Zs.

Mint arról már lapunkban is
hírt adtunk, az október 21-én nyí-
ló kiállításnak városunk, konkré-
tabban a Tessedik Sámuel Múze-
um ad majd otthont. Hévizi Ró-
bert, a kiállítást szervezõ bizott-
ság elnöke tájékoztatta a tiszántú-
li települések (Szolnok, Mezõtur
stb.) helyi �56-os bizottságának
képviselõit arról, hogy az elõze-
tes elképzelésekkel szemben a ki-
állítás nem november 30-ig tart
majd nyitva, hanem csupán no-
vember 04-ig. Roszik Zoltán, a
Tessedik Sámuel Múzeum igazga-
tója elmondta: ennek oka a hely-
hiány, mivel november elején
nyílik majd a kétszáz éves évfor-
dulóját ünneplõ gimnázium
jubielumi kiállítása.

Az, hogy a kiállítás nyitvatartá-

Kevesen jöttek el
A sajtó képviselõin kívül mindössze tízen jöttek el kedden
délelõtt arra a megbeszélésre, melyet a �Megemlékezés az
1956-os forradalom és szabadságharcról� címet viselõ Ti-
szántúli dokumentum- és fotókiállítás rendezõ bizottsága
szervezett Szarvason, a Polgármesteri Hivatalban. (A meg-
hívottak száma meghaladta a 60-at).

si ideje ilymódon megrövidül,
igen élént vitát váltott ki a megje-
lent �56-osok körében. Az egyik
hozzászóló,Fenyvesi András sze-
rint �ez méltatlan a hõsök emlé-
kéhez�. A témáról kibontakozott
vita végén Hévizi Róbert ígéretet
tett arra, hogy a kiállítás anyagá-
nak november 04. után is meg-
próbálnak helyet találni � akár itt
Szarvason, akár a Tiszántúl vala-
mely más településén.

Szó volt a megbeszélésen arról,
milyen módon lehetne felkelteni
a fiatalok érdeklõdését az �56-os
események, értékek iránt, s egyet-
értettek a résztvevõk abban is,
hogy célszerû lenne a kiállítás
anyagát a késõbbiekben nyomta-
tott formában megjelentetni.

 L.J.

Elsõ a közmûvelõdést
pártolók között

Elsõ díjat nyert Szarvas Város Önkormányzata a �Közmûve-
lõdést pártoló önkormányzat � 2002.� pályázaton. Az elis-
merõ oklevelet, melyet Görgei Gábor kultuszminiszter lá-
tott el kézjegyével, Babák Mihály polgármester vette át múlt
hétfõn a Nemzeti Múzeumban. A pályázat anyagát � közel
kétszáz gépelt oldalt � Szatmári Imre a Vajda Péter Mûvelõ-
dési Központ munkatársa állította össze Csasztvan András
igazgató irányításával. Õket kérdeztük a pályázat és a díj
mibenlétérõl.

� A pályázaton több kategóriá-
ban hírdettek eredményt, a tele-
pülés nagyságát tekintetbe véve.
Szarvas a hasonló nagyságú váro-
sok közül lett elsõ, összehasonlít-
va az önkormányzatoknak a kul-
túrális és közmûvelõdési progra-
mokra fordított támogatását.

� Csak az erre költött pénz
határozza meg a rangsort?

� Az összeg természetesen igen
lényeges szempont, de az elbírá-
lás elsõ szakaszában a Nemzeti
Kultúrális Örökség Minisztériuma
által felkért szakértõk számba ve-
szik természetesen azt is, hogy
milyen programok valósultak
meg, az elköltött pénz úgymond
hogyan hasznosul.

� Szarvas mekkora összeget

szerepeltetett ebben az összesí-
tésben?

� A pályázat tartalmazza a Vaj-
da Péter Mûvelõdési Központ
szakfeladataira , a Szarvasi Hagyo-
mányõrzõ Közalapítvány szak-
mai programjaira fordított össze-
get.

Szerepelnek benne az önkor-
mányzat Ifjúsági Alapja terhére
megítélt pályázati támogatások és
a civil szervezeteknek juttatott
támogtások. A végösszeg az el-
múlt évben 38 millió 721 ezer fo-
rint volt, ami azzal együtt iga-
zán f igyelemre méltó,  hogy
�99-ben ez a mutató 19 millió
605 ezer forint. Tehát majdhogy-
nem megduplázódott rövid idõ
alatt.            Folytatás a 3. oldalon

Tisztelt Elnök Úr! Tisztelt
Bizottság!

Az elmúlt években többször
pusztított belvíz Békés megyé-
ben: 50 település, falu és város
állt víz alatt, családok otthonai
váltak lakhatatlanná. Az embe-
rek összefogva védték otthona-
ikat. Több százan védekeztek
megyeszerte éjjel nappal hete-
ken keresztül.

Teljes biztonságot a belvíz el-

��
A térség országgyûlési képviselõje, a megyegyûlés elnöke
lapunkhoz is eljuttatta a Szarvason ülésezõ parlamenti bi-
zottság elnökének írt levelét, amit Babák Mihály polgár-
mester adott át Turi Kovács Bélának:

len egy átfogó belterületi vízren-
dezési terv nyújthat. Ha ez meg-
lett volna 1998-ban, sokkal ke-
vesebb települést és családot
sújtott volna belvízkár. Ezért a
Békés Megyei Önkormányzat
kezdeményezésével és gondozá-
sában elkészült a hiányzó reális
terv, amit a 2002. évi állami
címzett támogatásra benyújtot-
tunk.

Folytatás a 3. oldalon

� Szeptember 21-én és 22-én
rendezték meg országszerte a Kul-
turális Örökség Napjait. Ezen a két
napon a múzeumok raktárai és
mûhelyei, valamint ritkán látogat-
ható középületei nyitották meg

Éjszakai látogatók ...
Mielõtt bárki megdöbbenne, sietünk leszögezni: nem tolva-
jok, vagy más rossz szándékú emberek jártak az elmult szom-
baton éjjel a Tessedik Sámuel Múzeumban, hanem kiváncsi
látogatók. A múzeum ugyanis szombaton este tíztõl hajnali
kettõig nyitva tartott. S hogy miért e rendkívüli nyitvatartás,
arról Roszik Zoltán muzeumigazgató tájékoztatta lapunkat.

kapuikat a látogatók elõtt. Így tör-
tént ez itt nálunk, a Tessedik Mú-
zeumban is, ahol a szokásos hét-
végi nyitvatartáson túlmenõen
szombaton éjjel is vártuk a látoga-
tókat.          Folytatás a 3. oldalon


